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Vážení spoluobčané,

Pomalu nám končí léto a s ním i volební 
období 2018–2022. Je to moje první vo-
lební období v pozici starosty a velmi si 
uvědomuji, že bez podpory lidí kolem sebe 
a bez nadšených lidí, kteří jsou ochotni pro 
obec něco udělat, by se starostovalo těž-
ko. Proto mi dovolte, abych v tomto po-
sledním úvodníku poděkoval právě jim. 
-  Děkuji zastupitelkám a zastupitelům 

obce Zdechovice, členkám a členům 
výborů a komisí za jejich čas, práci 
a nápady, které věnovali obci ve voleb-
ním období 2018–2022.

-  Děkuji celému týmu obecního úřadu za 
jeho skvělou práci, za podporu i za tr-
pělivost, kterou se mnou má.

-  Děkuji obecní údržbě, která nám udr-
žuje obec čistou, posekanou a funkční.

-  Děkuji všem pedagogickým i nepedagogickým zaměstnancům 
v naší základní i mateřské škole za jejich přístup a nadšení.

-  Děkuji hasičům za jejich obětavou práci, kterou pomáhají všem potřebným.
-  Děkuji všem členkám a členům v našich spolcích a klubech a sportovních klubech, kteří 

věnovali svůj volný čas práci pro obec a starali se o kulturní a sportovní vyžití nás všech.
-  Děkuji i neorganizovaným, kteří jsou vždy připraveni pomoci, třeba jen sehnutím se 

pro pohozený nepořádek.
-  Děkuji těm, kteří se nebáli vyjádřit své připomínky či náměty na zlepšení chodu 

či vzhledu obce.
-  Velké poděkování patří manželce a rodině za podporu, kterou jsem v nich měl.

Vážení spoluobčané,
Volební období 2018–2022 se již stává minulostí. Před námi je nové období živo-
ta Zdechovic a Spytovic. Je na vás, jak vyhodnotíte práci vašich volených zástupců 
v uplynulém volebním období a komu dáte svoji důvěru pro období příští. Zvažujte 
pečlivě reálnost volebních slibů a hesel. Zvolte celé kandidátky nebo pouze jednot-
livce. To vše je vaše právo a vaše volba. Využijte, prosím, svého občanského práva 
a přijďte 23. a 24. září k volebním urnám. I váš hlas může rozhodnout o budoucnosti 
našich obcí.

Členové spolku JEŠCI Zdechovice a naši nejmenší předškoláci a školáci se společ-
ně podíleli na realizaci jarní výsadby ovocného sadu v parku - jabloní, broskvoní, 
meruněk, švestek i ořešáků. Ovocný sad je součástí projektu obnovy parku již 
z roku 2010. A až nyní došlo na jeho realizaci. Součástí výsadby je i dokonče-
ní třešňové aleje za kostelem. Předpokládáme, že obě lokality budou plnit (resp. 
již plní), kromě jiného, zejména rekrečně-odpočinkovou funkci, budou sloužit 
k vzdělávání našich dětí a prostřednictvím společné péče o stromy bude rozvíjen 
a podporován společenský i spolkový život v obci. Teď už jen zbývá pěkně se o sad 
starat a těšit se na první společnou sklizeň.¾

Tomáš Rondzík
předseda spolkufoto archiv spolku 3
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JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
Výpis usnesení z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
ZDECHOVICE Č. 2/2022, které se uskutečnilo ve středu 20. dubna 
2022 v 18,00 hodin  v zasedací místnosti Obecního úřadu ve 
Zdechovicích, Zdechovice č.p. 5

1/  Žádost o pronájem zámeckého par-
ku   

ZO schvaluje krátkodobý pronájem celé-
ho zámeckého parku dne 17. 9. 2022 za 
cenu 10 000 Kč + DPH s tím, že pořada-
tel zajistí dodržování pořádku, nočního 
klidu a úklid zámeckého parku a oko-
lí po skončení akce. Pořadatel stanoví 
zodpovědnou osobu, která bude za toto 
zodpovídat a kontakt na ni předá obci 
nejpozději 2 dny před začátkem akce. 
Pořadatel umožní vstup zdarma obča-
nům Zdechovic a Spytovic na základě 
doložení trvalého pobytu občanským 
průkazem. 

2/ Rozpočtové opatření 2/2022  
Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
Rozpočtové opatření obce č. 2/2022.

3/ Rozpočtové opatření 3/2022  
Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočto-
vé opatření obce č. 3/2022 v předkláda-
ném znění. 

4/ Žádost o poskytnutí finanční dotace
a)  ZO schvaluje poskytnutí daru ve výši 

20 000 Kč ZŠ a PŠ Svítání na vybavení 
nové budovy.

b)  ZO schvaluje poskytnutí daru ve výši  
5.000Kč  Lince bezpečí, z.s. na provoz 
dětské krizové linky

c)  ZO schvaluje poskytnutí daru ve výši 

10 000 Kč Záchranné stanici a ekocen-
tru Pasíčka na provoz areálu Pasíčka.

5/  Smlouva o budoucí smlouvě o zří-
zení věcného břemene a dohoda o 
umístění stavby č. IV-12-2022640/
VB/01, název stavby: Zdechovice, 
Spytovice p.č. 305/4, knn  

ZO schvaluje uzavření Smlouvy o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění 
stavby č. IV-12-2022640/VB/01, ná-
zev stavby: Zdechovice, Spytovice p.č. 
305/4, knn.
 
6/  Nájem volné plochy na p.p.č. 81/21 

k.ú. Zdechovice 
Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření 
nájemní smlouvy na nájem 400 m2 vol-
né zpevněné plochy s firmou ELEKTRO-
-COMP spol. s r.o. Česká Skalice za cenu 
2 000 Kč/měsíc + DPH.

7/  Převod pozemku p.č. 66/19 k.ú. 
Spytovice  

Zastupitelstvo obce souhlasí s převo-
dem pozemku p.č. 66/19 k.ú. Spytovice 
na obec Zdechovice.

8/  Schválení výběru zhotovitele Spole-
čenský sál se zázemím - komunitní 
centrum 

Zastupitelstvo obce Zdechovice schva-
luje závěry komise jmenované pro ote-
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vírání obálek, hodnocení a posouzení 
nabídek v rámci výběrového řízení na ve-
řejnou zakázkou zadanou jako zjednodu-
šené podlimitní řízení na stavební práce 
„Společenský sál se zázemím - komunit-
ní centrum (Stavební úpravy objektu na 
parc.č.st.3/1 a č.st.3/2, k.ú.Zdechovice)“ 
a pověřuje starostu obce, aby podepsal 

Smlouvu o dílo s vítězným uchazečem, 
společností STAVER Luže s.r.o.

Zapisovatelka: Štěpánka Kočová
Ověřovatelé: Ing. Kateřina Kočová,  

Robert Forman
Starosta: Radomír Stříška

VÝPIS USNESENÍ Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE ZDECHOVICE 
Č. 3/2022, které se uskutečnilo v pondělí 20. června 2022 v 17,30 hodin 
v zasedací místnosti Obecního úřadu ve Zdechovicích, Zdechovice č.p. 5 

1/ a)  OZV o zrušení OZV, Požární řád 
obce Zdechovice   

ZO vydává OZV 1/2022, kterou se ruší 
OZV obce Zdechovice, Požární řád. 
1/ b)  Zajištění některých povinností 

plynoucích obci ze zákona o po-
žární ochraně

ZO schvaluje opatření obce Zdechovice 
„Zajištění některých povinností plynou-
cích obci ze zákona o požární ochraně“

2/  Zřizovací listina JSDH obce Zdecho-
vice 

ZO schvaluje Zřizovací listinu Jednotky 
sboru dobrovolných hasičů obce Zde-
chovice.

3/ Rozpočtové opatření č. 4/2022 
Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočto-
vé opatření obce č. 4/2022 v předkláda-
ném znění 

4/  Smlouva o zřízení věcného břemene 
p.p.č. 561/1 k.ú. Spytovice

ZO schvaluje uzavření „Smlou-
vy o zřízení věcného břemene č. sml. 
9900104244/1/2022 k zajištění práv 

strany (společnosti GasNet, s.r.o. a Gas-
Net Služby, s.r.o.) související s provozem 
plynárenského zařízení „ROZ, Zdechovi-
ce - Spytovice, Plynovodní přípojka, číslo 
stavby: 9900104244“ na p.p.č. 561/1 
v k.ú. Spytovice a obci Zdechovice 
bezúplatně a starostovi ukládá tuto 
smlouvu podepsat.

5/  Smlouva o smlouvě budoucí o zří-
zení věc.břemene  p.p.č. 622/7 k.ú. 
Zdechovice  

ZO bere na vědomí návrh smlouvy o zří-
zení věcného břemene a dohodu o umís-
tění stavby č. ČEZd_SoBS VB 28327/IV-
12-2024187/Zdechovice p.č. 443/1-knn 
k pozemku p.č. 622/7 v k.ú. a obci Zde-
chovice. Záměr zřízení věcného břemene 
bude zveřejněn a věc bude dokončena na 
příštím ZO.
 
6/  Žádost spolku JEŠCI Zdechovice z.s. 

o ponechání prostředků z nevyčer-
pané dotace z r.2021

ZO schvaluje převod nevyčerpané části 
dotace z roku 2021 ve výši 6 500 Kč do 
r. 2022.

7/  Cenová nabídka na výměnu svítidel 
ZŠ Zdechovice 

ZO schvaluje instalaci nových svítidel 
v obou třídách ZŠ Zdechovice a zároveň 
schvaluje rozpočtové opatření č. 5/2022, 
které tuto opravu zapojí do rozpočtu.

8/  Žádost ZŠ o souhlas s přijetím 
finančního daru

ZO schvaluje přijetí finančního daru ve 
výši 10 000 Kč, který věnuje soukromý 
dárce Základní škole Zdechovice.

9/ Prodej VW Transporter 
ZO schvaluje prodej VW Transporter SPZ 
2E29737 v hasičské úpravě za cenu 
230 000 Kč s tím, že se za tuto cenu 
bude prodávat nejméně 1 měsíc a poté 
ZO umožňuje starostovi snížit cenu až 
na 195 000 Kč s tím, že prodej bude zve-
řejněn na hasičském portále.

10/  Stanovení počtu členů zastupitel-
stva pro příští volební období

Zastupitelstvo obce stanovuje v soula-
du s § 67 a § 68 zákona č. 128/2000 Sb. 
o obcích, ve znění pozdějších předpisů, 
počet členů Zastupitelstva obce Zdecho-
vice na 9 zastupitelů pro volební období 
2022–2026.

11/  Pravidla při přidělování obecních 
bytů v majetku obce Zdechovice 
a uzavírání nájemních smluv  

ZO schvaluje předložená Pravidla pro při-
dělování obecních bytů v majetku obce 
Zdechovice a uzavírání nájemních smluv.

12/ Aktualizace formuláře Žádost 
o nájem bytu 
ZO schvaluje navrhované znění formulá-
ře „Žádost o nájem bytu“.

 13/  Žádost o finanční příspěvek na vr-
tanou studnu 

ZO schvaluje příspěvek na vrtanou stud-
nu u čp. 63 na Staré Pile ve výši 60 % 
celkových nákladů, tj. částky 52 298 Kč 
protože v této části obce není možné za-
vést vodovod. Příspěvek bude zahrnut do 
rozpočtového opatření, které schválí příští 
ZO.

14/  OZV, kterou se stanoví podmínky  
(opatření) k zabezpečení požární 
ochrany při akcích, kterých se 
zúčastňuje větší počet osob 

ZO schvaluje OZV č. 2/2022, kterou se 
stanoví podmínky (opatření) k zabezpe-
čení požární ochrany při akcích, kterých 
se zúčastňuje větší počet osob.

15/  Žádost o odprodej pozemků v k.ú. 
Spytovice  

ZO souhlasí se zveřejněním záměru na 
prodej pozemků p.č. 546, 547, 548/1, 
548/2, 549/1 a 549/2 vše v k.ú. Spyto-
vice za cenu 25 Kč/m2 za účelem vybu-
dování jediné příjezdové cesty na skládku 
stavebního odpadu v k.ú. Spytovice s tím, 
že stavba bude zrealizována do 2 let od 
uzavření kupní smlouvy. Záměr zveřejnit 
a záležitost dokončit na příštím ZO.

16/ Závěrečný účet obce za rok 2021  
ZO schvaluje:

I.  Závěrečný účet obce Zdechovice za r. 
2021 (v Kč)

V souladu s ustanovením § 17 zák. 
250/2000 Sb. o rozpočtových pravi-
dlech územních rozpočtů:
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1. Plnění rozpočtu za r. 2021
§ 17 odst. 2
rozpočtové příjmy 89.157.535,99 Kč náklady 22.758.693,35 Kč
rozpočtové výdaje 70.191.700,89 Kč výnosy 51.090.552,99 Kč
rozdíl: 18.965.835,10 Kč rozdíl HV 28.331.859,64 Kč

fondy: účet 419 nejsou obcí zřízeny
HV: účet 493 28.331.859,64 Kč
ZBÚ: účet 231 176.094.042,65 Kč

2.  Vyúčtování finančních vztahů k rozpočtům krajů, obcí, státním fondům, NF a ji-
ným rozpočtům

§ 17 odst. 3
Nein. transfery přijaté od obcí 25.000 Kč
Nein. transfery přijaté od krajů 2.917 Kč
Inv.transfery přijaté od krajů 0  Kč
Fin. vypořádání předch. let s krajem 22.332,42 Kč
Fin. vypořádání předch. let mezi obcemi 0 Kč
Investiční transfery ze SR 450.000 Kč
Neinvestiční tranfery z všeobecné pokladnísprávy státního 
rozpočtu vč.kompenzačního bonusu v souvislosti s výskytem 
koronaviru

345.855,07 Kč

Ostatní neinvestiční přijaté transfery ze SR 76.600 Kč
Průtokové dotace ze SR pro ZŠ a MŠ 226.485 Kč

3.  Projednání zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření za r. 2021

§ 17 odst. 4
Při přezkoumání obce Zdechovice za rok 
2021 nebyly zjištěny chyby a nedostat-
ky /viz zpráva o přezkoumání hospo-
daření provedená Krajským úřadem 
Pardubice/. 

4.  Závěrečný účet a účetní závěrka za 
r. 2021

§17 odst.7
Zastupitelstvo obce Zdechovice projed-
nalo a schválilo účetní závěrku obce za 
rok 2021, sestavenou k 31. 12. 2021. 
O úkonu schválení sepsalo ZO protokol.

Protokol o schválení účetní závěrky 
v souladu s §11 vyhlášky č. 220/2013 
Sb. je přiložen jako příloha zápisu ZO.

Zastupitelstvo obce Zdechovice schvalu-
je celoroční hospodaření obce a závěreč-
ný účet obce za rok 2021, včetně zprávy 
o výsledku přezkoumání hospodaření 
obce za rok 2021, a to bez výhrad.  

II. Mateřská škola Zdechovice – PO
V souladu se zákonem 128/2000 Sb. 
a vyhláškou č. 220/2013 Sb.
ZO schvaluje účetní závěrku za rok 2021 
včetně čerpání provozních prostředků 
PO MŠ Zdechovice za rok 2021 v po-

drobném členění dle zdrojů jejich finan-
cování.
O úkonu schválení sepsalo ZO protokol.
Protokol o schválení účetní závěrky 
v souladu s §11 vyhlášky č. 220/2013 
Sb. je přiložen jako součást zápisu ZO.

ZO schvaluje HV za r. 2021 PO MŠ 
Zdechovice: v souladu s § 29-32 zák. 
250/2000 Sb. k 31. 12. 2021 skončil 
hospodářský výsledek MŠ Zdechovice 
se stavem 0.
ZO bere na vědomí zprávu o výsledcích 
veřejnosprávní kontroly v PO MŠ Zde-
chovice za rok 2021, provedené paní Ol-
gou Štanclovou a schvaluje její výsledek 
uvedený v závěru zprávy.

III. Základní škola Zdechovice – PO
V souladu se zákonem 128/2000 Sb. 
a vyhláškou č. 220/2013 Sb.
ZO schvaluje účetní závěrku za rok 2021 
včetně čerpání provozních prostředků 
PO ZŠ Zdechovice za rok 2021 v podrob-
ném členění dle zdrojů jejich financování.
O úkonu schválení sepsalo ZO protokol

Protokol o schválení účetní závěrky 
v souladu s §11 vyhlášky č. 220/2013 
Sb. je přiložen jako součást usnesení ZO.

ZO schvaluje HV za r. 2021 PO ZŠ Zde-
chovice a jeho rozdělení: v souladu s § 
29-32 zák. 250/2000 Sb. 
zlepšený HV ve výši 28 055,42 Kč:
rezer. fond, účet 413 - 28 055,42 Kč

ZO bere na vědomí zprávu o výsledcích 
veřejnosprávní kontroly v PO ZŠ Zdecho-
vice za rok 2021, provedené paní Olgou 
Štanclovou a schvaluje její výsledek uve-
dený v závěru zprávy.

17/ Zpráva kontrolního výboru  
Zastupitelstvo obce schvaluje Zápis kon-
trolního výboru o kontrole plnění usne-
sení zastupitelstva obce Zdechovice, 
provedené 12. dubna 2022.

Zapisovatelka: Štěpánka Kočová
Ověřovatelé:  Ing. Miloš Sotona, 

BcA. Tomáš Rondzík
Starosta: Radomír Stříška
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Obecní četa

 Naše obecní údržbáře zastihuji v parku, 
v zápalu drnčících sekaček, za vrčení trak-
tůrku a v nelítostném slunečním žáru. Na 
pomoc jim přispěchala také zednická četa, 
protože jak říká pan Zdeněk Mraček, park 
je obrovský a každá ruka se hodí. Vedoucím 
údržby je skoro rok, místo převzal po Karlu 
Markovi, který před ním skupině velel se-
dmnáct roků. Před horkem nacházíme úto-
čiště pod vzrostlým stromem a já se ptám 
na jeho práci.

„Děláme vše, co je potřeba. Úklid obce, 
úprava zeleně, to je sekání, stříhání. Někte-
rý stroj potřebuje opravit, tak to opravíme,“ 
vysvětluje. „Na obecních akcích stavíme la-
vice, máme na starost hřbitov, Mazánkovu 
hájovnu, podchod do Řečan.“

A jak začíná den obecní čety? „Oko-
lo sedmé ráno se sejdeme a rozvrhneme 
práci. Jsme tři. Já, Jiří Skohoutil a na půl 
úvazku pan Jiří Krupička. Všechno závisí 
samozřejmě na počasí. Mám rád, když se 
práce udělá najednou. Ne půl práce támhle, 
půl támhle. Pak jsme rozkopaný po celý 
vesnici a nic se nedodělá. Pokud můžeme 
využít pomoci zednické čety, vrhneme se 

i na rozsáhlejší práce. Taky se dělíme podle 
toho, kdo má na co papíry, a taky kdo s čím 
rád pracuje. Třeba když seberu křovinořez 
panu Krupičkovi, zlobí se jak malé dítě. 
Přeci jenom mu je 74 let, tak mu nabízím 
traktor na sekání. Ne, křovinořezu dá před-
nost!“ směje se vedoucí skupiny. Traktor, 
multikára, zemědělsko-pracovní vozidlo, 
sekačky a jiné stroje. To vše pánové potře-
bují a na vše je potřeba příslušné oprávně-
ní. „Mám několik řidičáků. Dokonce jsem 

zaskakoval ve škole jako řidič autobusu,“ 
směje se pan Mraček.

Jiří Skohoutil v četě pracuje asi rok. 
Ptám se, jak mu zaměstnání vyhovuje: 
„V zimě to je lepší, v létě horší. Sekání je 
fajn, práce je za námi vidět.“ „Tady si nemů-
že člověk moc vybírat,“ doplňuje nejstarší 
z party Jiří Krupička a dodává: „Největší vý-
hoda je být venku, na čerstvém vzduchu.“ 
U čety je téměř dvacet let a práce je podle 
něj čím dál víc. „Před několika lety ještě ne-
byl park. Na ten jsme jen koukali přes zídku. 
Teď se musí celý sekat, musí se o něj pečo-
vat.“ Zdeněk Mraček k tomu přidává: „Nej-
horší je, když nejsme týden vidět ve vesni-
ci, tak lidi začnou nadávat. Ale my děláme 
spoustu věcí i v okolí,“ hájí své mužstvo 
zaujatě. A dodává, že v naší vsi je podle něj 
mnoho vymožeností, které jinde nemají. 
Přál by si, aby lidé namísto stížností začali 
také u sebe a nepřidělávali jeho partě práci 
třeba odhazováním odpadků, nebo pone-
cháváním psích exkrementů na ulicích. ¾

(red)

KDO SE STARÁ O OBEC II.

„Mám rád, když se práce udělá 
najednou. Ne půl támhle, půl 
támhle, a nic se nedodělá.“
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Radomír Stříška hodnotí čtyři roky ve vedení obce



Rozhovor 
se starostou: 

Oprava
pivovaru
je moje 
srdeční
záležitost

Jaké pocity máte při rekapitulaci toho-
to funkčního období?

Z počátku to pro mě bylo velké překva-
pení. Člověk si nedokázal představit, co 
všechno práce starosty obnáší. I když 
jsem byl v zastupitelstvu nějakých šest-
náct let, je to jiné. Pořád se člověk musí 
učit. Ale kdyby mě to nenaplňovalo, tak 
bych to nedělal. 

Co považujete za největší úspěchy, 
především z věcí, které jsou ve fungo-
vání obce nové?

Naučili jsme se pohybovat ve světě 
dotací. Dost projektů se podařilo. Získali 
jsme peníze na výsadbu třešňové aleje, 
na Spytovický rybník. Největší dotace, 
která tady kdy byla, je deset miliónů na 
společenský sál v pivovaru.

Jedna z prvních věcí byla rekonstrukce 

chodníku k Jednotě. Člověk si už ani 
nepamatuje, jak to vypadalo dřív. Opravili 
jsme starý obecní úřad a předělali ho na 
klub důchodců. Jsem rád, že se místo vy-
užívá, že funguje. A bývalý klub důchodců 
na sídlišti poskytl prostory pro dva byty. 
Už jsou zrekonstruované a čekají pouze 
na kolaudaci. Opravili jsme chátrající 
budovy, jako například autoservis v zám-
ku, má novou střechu. Zbytky plechu 
z opravy autoservisu posloužily na 
opravu autobusové zastávky. Stejně tak 
se využily popadané modříny za fotbalo-
vým hřištěm. Z pořezaných stromů jsme 
postavili novou pergolu u hřiště. Opravili 
jsme komunikaci Eliška – sídliště Ovčín. 
Co se nedařilo spoustu let a teď se to 
podařilo, je výkup pozemků na cyklostez-
ku. Cyklostezka se projektuje, cyklostez-
ka bude, a věřím si i na získání dotace, 
protože v bodovém hodnocení pro její 
získání jsme velmi vysoko. 

Obec potřebuje pozemky, školku a opravu kostela
V obci je poptávka po stavebních po-
zemcích, jak daleko je příprava lokality 
ve směru na Řečany na Labem?

Připravujeme 21 nových parcel ve zmí-
něné lokalitě, která ponese název Pod 
Skalkou. Tohle běží, projektuje se. Nejde 
to bohužel urychlit.

Podobným projektům nahrává, že 
máme ve vlastnictví řadu pozemků 
v okolí obce, které jsme vykoupili. Teď je 
můžeme směnit za pozemky v místech, 
kde je potřeba něco stavět. Díky tomu 
máme i pozemky pro cyklostezku.

Dále obec opravuje dům č.p. 13. Vypadá 
to sice jako stavba století, ale je potřeba 
to chápat tak, že tam máme práci pro 
naši stavební četu na zimu a při ne-
příznivém počasí. V létě vypomáhá při 
údržbě obce, například při sekání trávy. 
Proto se to tak táhne. Zastupitelstvo 
pak rozhodne, co se s domem stane, 
zda se prodá, či jinak využije.

Dalšími velkými projekty posledních 
let jsou opravy pivovaru a náhon a ryb-
ník ve Spytovicích. V jaké jsou fázi?

„Nejraději mám, když si zalezu do truhlářské dílny po dědovi, a tam si 
něco kutím. Truhlář nejsem, ale cit pro dřevo jsem asi trochu podědil. 
A mám moc rád vůni dřeva,“ odpovídá starosta Radomír Stříška, když 
se ho ptám, jestli má nějaký oblíbený rituál. Rodák z Pardubic s hlu-
bokými kořeny ve Zdechovicích, kde žije s rodinou už skoro dvacet let. 
Když nastupoval do funkce, měl jasné cíle a priority. Čtyři roky vede 
naše obce a jak sám přiznává, dělat práci starosty byla velká změna 
a výzva. Potkáváme se v krásný sluneční den, sedáme si na lavičku 
a probíráme, co se za ty čtyři roky změnilo.
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Pak je potřeba opravit naši nejhorší ko-
munikaci Na Stavci, směrem k rybníkům. 
A silnice do Pazderny by také zasloužila 
nový povrch.

Přišla nám nabídka v podobě dotazu od 
církve, zda bychom měli zájem o kostel, 

kdyby nám jej darovali. O tom návrhu 
bude jednat zastupitelstvo. Já jsem 
přesvědčený o tom, že bychom to chtít 
měli, jinak kostel spadne. Už teď je za-
vřený, protože střecha se hroutí. Církev 
na opravu nemá prostředky a kostel je 
dominanta obce stejně jako zámek.

Krize lidi znejistí, ale semkne
Jak se obce dotkly krizové situace 
posledních let (covid, válka na Ukra-
jině, energetická krize) a jak je obec 
připravená na případné další?

Dotkly, každá krizová situace lidi znejistí 
a někteří se chovají trochu nestandard-
ně, ale nemyslí to zle, spíš se jenom bojí 
a nedokážou se v tom zmatku informací 
orientovat. Zároveň se ale dokážeme se-
mknout a pomáhat si. To bylo nádherné, 
jak lidi po vesnici šili roušky, nebo nám na 
úřad nosili oblečení pro uprchlíky. 

Ano, i nás čeká instalace nějakých solár-
ních panelů na obecní domy, abychom 
v uvozovkách dokázali udržet prostory 
zadarmo, temperovat na nezámrznou 
teplotu a nic nás to nestálo. Například 
centrum ve Spytovicích, když není 
používané. A podobně ve společenských 
prostorách i na obecním úřadě.
 
Máme za sebou po pár letech zase 
obecní festival v klasické podobě. Jak ho 
hodnotíte a jak vidíte jeho budoucnost?
 
Celkově jsem spokojený. S návštěvností 
jsme zpátky jako v roce 2019. Budouc-
nost vidím v návratu pódia do prostor 
nádvoří pivovaru. A park využijeme pro 

denní program pro děti, případně pře-
hlídku nějakých zvířat apod.
 
Jak se s funkcí starosty změnil váš 
osobní život?

Ano změnil, doma trávím méně času. 
A i když jsem doma, snažím se být stále 
na příjmu a zvedat telefony, protože 
starostou je člověk nejen ve všední den 
od 7 do 17, ale i večer, o víkendu, prostě 
pořád. Manželka je zatím v tomto směru 
tolerantní a já jí za to tímto velmi děkuji.      
 
Pokud by občané rozhodli ve volbách 
ve váš prospěch, vy osobně byste si 
přál pokračovat?
 
Ano, máme rozpracovaných hodně akcí 
a rádi bychom je dokončili. Cyklostezka, 
parcely pro nové Zdechováky, jednáme 
o nové školce, chceme získat kostel do 
svého vlastnictví a opravit ho, zámek 
je výzva do dalšího volebního období 
a budova pivovaru neboli nový spole-
čenský sál, to je pro mě trochu osobní 
záležitost. Proto vás prosím o účast ve 
volbách a přeji všem šťastnou ruku při 
vyplňování volebního lístku. ¾

(red)

V pivovaru vzniknou krásné reprezenta-
tivní prostory. A tomu pomohla hlavně 
dosud největší dotace deset milionů 
korun. Probíhá to neuvěřitelně dobře. Sta-
vební firma tam odvádí stoprocentní práci. 
Začínali jsme v květnu, hotoví by měli být 
v únoru příštího roku, ale cítí se prý na ko-
nec tohoto roku. Dokonce odmítají chválu, 
prý aby je to nezpomalilo! (smích)

Budova bývalého pivovaru má sloužit jako 
komunitní centrum. Bude tam společen-
ský sál s kapacitou 200 lidí, menší sál pro 
cca 40 lidí. Prostory budou k pronájmu, 
podobně jako komunitní centrum ve 
Spytovicích. Sály mají kompletní zázemí, 
najdou tam své prostory i místní spolky.

Rekonstrukci náhonu ve Spytovicích jsme 
převzali ještě od minulého vedení obce. 
Vznikl hlavně jako ochrana Spytovic před 

přívalovou vodou. Před třemi lety se uká-
zalo, že je to potřeba. Vytopené domy, 
voda po kolena, to opravdu nebyl hezký 
pohled. Špatně se lidem dívá do očí, a pro 
starostu je to o to těžší, protože nese 
odpovědnost, i když za to samozřejmě 
nemůže. To už se teď ale nestane. Potok 
tekl přes obec trubkou, která je sice 
velká, ale přívalovou vodu nezvládne. My 
teď vodu dokážeme poslat kolem vesnice 
a domy nebudou ohrožené. Druhým 
důvodem je, že rybník v tom místě kdysi 
byl. Jakékoliv zadržování vody v krajině je 
správné.
 
Co dalšího obec potřebuje? Jaké by 
podle vás měly být priority pro další 
čtyřleté období?
 
Potřebujeme nové prostory pro školku, 
protože ty současné velmi nevyhovují. 
Zájem jsme měli o bývalý zahradnický 
dům v parku, s majitelem stále jedná-
me, ale zároveň hledáme jinou vhodnou 
lokalitu. Z původních prostor školky by 
se opět daly udělat byty.

„ Získali jsme největší dotaci, 
jaká tu kdy byla, deset 
milionů na opravu pivovaru.“

14 15

r o z h o v o r r o z h o v o r



Komunální volby: 23. a 24. září 2022

Na podzim budeme volit 
obecní zastupitele.
Jak na to?
Co se volebního systému týče, jsou volby do zastupitelstev obcí 
v Česku asi těmi nejsložitějšími. 

Kdo je vlastně obecní zastupitel?
Zcela prostý člověk. Člověk z masa 
a kostí, který usoudil, že by mohl být své 
obci prospěšný a užitečný. Jednoduše, je 
to náš soused, který chce pro obec a její 
občany něco udělat, a zároveň je ochoten 
„dát hlavu na špalek“.
Komunální volby se konají jednou za čtyři 
roky a jejich výsledkem je dosazení obec-
ních zastupitelů. Letošní komunální volby 
se budou konat 23. a 24. září. Uskuteční 
se v prostorách Obecního úřadu Zdecho-
vice a ve společenském centru Spytovice. 
V letošním roce se současně s nimi bu-
dou konat i volby do třetiny Senátu PČR.

Kdo může kandidovat a kdo může volit? 
Kandidovat do zastupitelstva obce i volit 
mohou všichni svéprávní a plnoletí 
občané České republiky, kteří mají trvalý 
pobyt v dané obci, a občané ze zemí EU, 
kteří mají v obci přechodný nebo trvalý 
pobyt. Zastupitelem obce nemůže být 
zaměstnanec obce. Na cestu do volební 

místnosti si nezapomeňte vzít občanský 
průkaz. Do komunálních voleb nelze 
volit na voličský průkaz. Každý, kdo chce 
volit, musí se dostavit k volbám v místě 
svého trvalého bydliště.

Kdo nakonec bude v zastupitelstvu?
Po ukončení voleb nastává sčítání hlasů 
pro celé strany a hlasů pro jednotlivé 
kandidáty. Strany, které získaly méně 
než 5 %, jsou vyřazeny. Křesla v obecním 
zastupitelstvu se rozdělují na základě 
preferenčních hlasů (křížků u kandidátů). 
Získá-li jeden kandidát o alespoň 10 % 
více preferenčních hlasů, než je průměr, 
posouvá se na první místo. Pokud je ta-
kových kandidátů více, rozhoduje o pořadí 
počet preferenčních hlasů.

Přijďme ve dnech 23. a 24. září podpo-
řit kandidátku svého souseda, kterého 
chceme mít v zastupitelstvu. Přeji všem 
šťastnou ruku. ¾

Štěpánka Kočová

2022

JAK HLASOVAT
U komunálních voleb je počet členů zastupitelstva, který má být 
zvolen v dané obci, uveden v záhlaví lístku. Ten je nutné upravit 
jedním ze tří způsobů:

1.  Ve čtverečku v záhlaví sloupce před názvem volební strany lze označit křížkem 
výhradně jednu volební stranu. Pokud volič označí křížkem volební stranu, neo-
značuje již v této volební straně konkrétní kandidáty. K označení kandidátů u této 
volební strany se v takovém případě nepřihlíží.

2.  Další možností je udělování preferenčních hlasů. Volič tedy označí v rámečcích před 
jmény kandidátů křížkem ty, pro které hlasuje, přičemž mohou být z různých stran. 
Nejvýše lze označit tolik kandidátů, kolik členů zastupitelstva obce má být zvoleno.

3.  Volič má také možnost kombinovat oba způsoby a označit křížkem jednu voleb-
ní stranu a dále v rámečku před jménem kandidáta další kandidáty z libovolných 
ostatních volebních stran. V tomto případě je dán hlas jednotlivě označeným kan-
didátům. Z označené volební strany je dán hlas podle pořadí na hlasovacím lístku 
pouze tolika kandidátům, kolik zbývá do počtu volených členů zastupitelstva.

U hlasování do Senátu je postup jednodušší. Volič vloží do obálky jeden hlasovací 
lístek pro vybraného kandidáta a nijak ho neupravuje. Musí dbát na to, aby do úřední 
obálky vložil pouze jeden hlasovací lístek, jinak je hlas neplatný.

Účast členů zastupitelstva 
obce Zdechovice na 
jednotlivých jednáních ve 
volebním období 2018-2022

Zastupitel Účast na 
jednáních v %

Ing. Kateřina Kočová 100
BcA. Tomáš Rondzík 100
Radomír Stříška 100
Ing. Miloš Sotona 92
Valerie Vánišová 92
Robert Forman 89
Ondřej Procházka 85
Lukáš Smolík 81
Ing. Robert Chutic 54
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Naši předkové již po staletí tvořili povětšinou v okolí svých obydlí díla, která měla 
z velké míry hospodářský význam. Dá se říci, že když nebyla dostupnost veškerých 
dnes běžných vymožeností, většina z nich byla budována selským rozumem na 
místech k tomu nejpříhodnějších. 

Nejinak tomu bylo i se spytovickým 
Zadním rybníkem. V nejstarším mapo-
vém listě z roku 1839 je již rybník zane-
sen. V té době sloužil hlavně k zadržování 
vody, která v okolí udržovala pásmo bo-
hatého porostu vhodného k pastvě. Dle 
kroniky byl kolem roku 1900 pravidelně 

z jednotlivých stavení ve Spytovicích 
obecním slouhou hnán dobytek v tato 
místa k celodennímu pobytu „ku spo-
kojenosti její“. Hojně byl rybník využíván 
k plavení koní a také letním i zimním ra-
dovánkám. Podle spytovických pamětní-
ků, protože byl rybník částečně s jílovým 

Rekonstrukce spytovického 
Zadního rybníka 
a historického náhonu

Foto k tématu: R. Stříška a T. Rondzík

podložím, často při koupání docházelo 
k ušpinění chodidel typicky zeleno-žlu-
tým bahnem, a proto místním přespolní 
říkali „žlůváci“ podle žluvy hajní.

V době rozvoje místního JZD ve Spy-
tovicích, při výstavbě nového kravína, 
došlo k odklonění náhonu, zavezení 
rybníka částečně materiálem ze stavby, 
a po několik dalších desetiletí až do ne-
dávných dob i k postupnému „odkládání“ 
všeho nepotřebného nejen ze zeměděl-
ského provozu, ale i od místních a pře-
spolních obyvatel. Plochu rybníka tak 
zcela ukryl stavební i komunální odpad 
a zmizel pod náletovými dřevinami. 

Zajímavosti je, že původní historický 
náhon (Krasnický potok) byl přivaděčem 
vody pouze do Morašického rybníka, 
dnes Ovčína. V ploše vedle Zadního ryb-
níka byl výrazný pramen, který spolu se 
srážkovou vodou rybník napájel. Vlastní 
povodí rybníka má 0,58 km². Kolem roku 
1950 byl náhon z části zatrubněn a od-
kloněn i do Zadního rybníka. V běhu času 
zemědělských změn minulého režimu 
byl v 70. letech minulého století přivaděč 
do obou rybníků zcela zrušen.

Po roce 2000 vznikla první myšlenka 
na obnovu funkce spytovického Zadní-
ho rybníka, která fyzicky spatřila světlo 
světa roku 2014. Odborně se odtěžila 
ekologická zátěž, vykácely se náletové 
dřeviny. V roce 2017 byl rybník úspěšně 
zařazen do projektu „rekultivace sta- 
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ré skládky“, spolufinancovaného z EU 
v Operačním programu Životní prostředí 
a částečně z rozpočtu obce Zdechovice. 
V další fázi byl vypracován projekt na 
rekonstrukci historického náhonu a sa-
motného rybníka. Předpokládaný termín 
dokončení je září 2022.   

Cílem projektu je obnova rybníka i ná-
honu, který zároveň napájí i požární ná-

drž ve Spytovicích, tzv. spytovický Přední 
rybník. A také ochrana obce Spytovice 
při povodňových průtocích v Krasnickém 
potoce, zadržení vody v krajině, a tím 
i vytvoření významných krajinných prvků 
a příznivých podmínek pro vše živé. ¾

Ondřej Procházka
místostarosta obce

Objem odvezeného odpadu: cca 2500 tun

Celkové náklady na rekultivaci staré skládky: 1 791 932 Kč

- ze státního rozpočtu: 1 523 143 Kč

- z obecního rozpočtu: 268 789 Kč

Celkové náklady na obnovu náhonu a rybníka: 5 217 123 Kč

- ze státního rozpočtu: 1 507 000 Kč

- z obecního rozpočtu: 3 710 123 Kč

LETNÍ KVĚTINOVÝ PÁS  
OŽIVIL PARK

Záhon, který nám od letošního roku 
nově krášlí park, tvoří speciální směs let-
niček. Ty zažívají velký boom hlavně ve 
městech, protože jsou atraktivní a vyža-
dují minimální úsilí a náklady. Naše směs 
se jmenuje Strakonická louka. Převažují 
v ní chrpy, len, šáter, lokanky, a další rody 
a druhy.

Druhové složení květin se nabízí 
v mnoha kombinacích. Směsi jsou na-
vrhovány pro jednoleté použití. V závis-
losti na průběhu počasí lze letničky vy-
sévat od konce dubna, tak aby vzešly po 
„zmrzlých“. Druhy se střídají v kvetení po 
většinu sezóny. Na podzim, když záhon 
dokvete, se rostliny posekají křovinoře-
zem a plocha se zaorá. Výsledek v dalším 

roce může být totiž nejistý, zůstane často 
jen ta nejvitálnější rostlina. Záhon toho-
to typu přispívá ke zvýšení biodiverzity 
a zlepšení ekologických podmínek měst 
a obcí jako potrava a úkryt pro hmyz. ¾

Ing. Petra Schuchová
zahradní architektka

Pro přípravu nových ploch pro bydlení 
v rodinných domech je v této době zpra-
cována urbanistická studie podle územ-
ního plánu. Parcely jsou navrženy ve ve-
likosti mezi 800 m2 do 900 m2

Dokončuje se dokumentace pro územní 
řízení, která řeší komunikace, vodovod, 
kanalizaci, plynovod a veřejné osvětlení. 
K výsledku se vyjádří úřady a následně 
se může žádat o vydání územního roz-
hodnutí. Následovat bude projekt pro 
stavební povolení na komunikace, vodo-
vod a kanalizace. Pokud nenastanou ne-
předvídané překážky, výběr zhotovitele 
může proběhnout na jaře 2023. ¾

Jakub Anděl

JAK POKRAČUJE PŘÍPRAVA STAVEBNÍCH POZEMKŮ

Hokej na zamrzlém rybníce. V pozadí les Chmelník.
Foto: soukromý archiv J. Skohoutila
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY

„Velké poděkování všem, kteří byli přítomni na našem koncertu ke 
30. výročí znovuotevření školy. Bylo Vás plné hlediště. V krásném 
prostředí jsme 27. dubna přivítali řadu hostů; spolupracovníků, part-
nerů, bývalých žáků. Chtěli jsme poděkovat těm, kteří nám pomáhali 
na začátku působení školy, v nedávné minulosti i v současnosti,“ dě-
kuje ředitel zdechovické základní školy Jan Mazal za povedenou osla-
vu na webu. Galakoncert se po dvouletém odkládání konečně mohl 
uskutečnit, a tak se i v redakci zpravodaje vracíme k tomuto výročí. 
V rozhovoru se pan ředitel ohlíží za svým působením v obci.

Vzpomínáte na své plány před obnove-
ním ZŠ? Naplnily se?
 
Při nástupu na Pedagogickou fakultu 
jsme s manželkou měli jasnou předsta-
vu o tom, jak bychom chtěli pracovat 
s dětmi. Během studia jsme měli štěstí 
na pedagogy pro praxi, Jana Šponera 
a Marušku Pekárkovou. Díky ní jsme 
měli možnost pracovat se třídou v prů-
běhu celého roku. Ať to byla samotná 
výuka, školy v přírodě nebo pravidelné 
tréninky volejbalu. Děti nás přišly po-
zdravit i na naši svatbu.

Po absolvování fakulty jsme nastoupili 
na velké školy. Tam jsme ale poznali, 
že takto si práci ve školství ani jeden 
nepředstavujeme. Po společenských 
změnách v roce 1989 jsme - za velkého 
pochopení a podpory obce Zdechovi-
ce a jejího vedení - obnovili školu. Její 
postupný vývoj, modernizace a samotný 
školní život je naplněním našich před-
stav, se kterými jsme vstupovali do 
pedagogické praxe.

Jak řekl Honza Šponer při opakovaných 
návštěvách u nás: „Líbí se mi, že jste 

zrealizovali své představy a plány. Učit 
na malé škole, která bude dětem druhým 
domovem.“ Naše představa o škole na 
vesnici byla a je stále stejná, má být sou-
částí života obce. Děti má vést k aktivitě 
nejen ve škole, ale i v mimoškolním živo-
tě. Předkládat jim možnosti, seznamo-
vat je s aktivitami, představovat vzory. 
Prostě našim krédem vždy bylo, že učitel 
otevírá dveře a záleží jen na žácích, zda 
do nich vstoupí. Od začátku jsme zvolili 
práci s dětmi formou zážitkové peda-
gogiky. Myslím si, že tak máme i blíže 
k rodičům a oni k nám.

Hodně se diskutuje o tom, jak se za 
uplynulé dekády změnily děti. Jak se 
ale podle vás změnili učitelé a jejich 
přístup k dětem?
 
Začal bych změnami uvnitř školství. Ty 
přicházejí s každým novým ministrem. 
A že jich tedy za více než třicet let bylo! 
Jeden z nich při návštěvě u nás řekl na 

Škola oslavila po 
odkladech své 
výročí 3    let

„ Učitel otevírá dveře a záleží 
na žácích, zda vstoupí.“

Foto: archiv ZŠ
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otázku novinářů, co říká této škole, že 
je to „nadpřirozený úkaz mezi školami“. 
Nechceme být výjimeční, pouze děláme 
školu takovou, aby nabídla dětem pří-
jemné prostředí a učení s prožitkem.
Nejvýznamnější změny ve školství 
byly bohužel v rušení propracovaného 
systému vzdělávání, ve spojování škol, 
rušení praktických a pomocných škol. 
Děti se za poslední dekády nezměnily. 
Myslím, že se hodně změnily společen-
ské nálady a způsob života rodin. Děti se 
přizpůsobují těmto změnám. Hodně se 
změnily možnosti získávání informací. 
Děti méně čtou, více pracují v kyberpro-
storu. Vždy se najde ale i dost zájemců 
o sportování, hudbu, tanec, poznávání 
a povídání. Proto se snažíme dětem 
předkládat široké spektrum mimoškol-
ních aktivit a zájmových činností, ze 
kterých si mohou vybrat.

Jak se změnili učitelé? Nemohu ob-
jektivně posoudit. Jedinou možností 
hodnocení jsou naše sportovní akce, 
kterých se školy zúčastňují stále 
v menším počtu. Dávno jsou pryč doby, 
kdy jsme na vybíjené měli tři desítky 
týmů ze zúčastněných škol. Olympiády 
v atletice, přehazované, florbalu, vo-
lejbalu, zimních sportech... Vše pomalu 
končí pro malou účast. To je odraz 
nálad ve školství. A přístup k dětem? To 
vždy záleží na každém člověku. Nejde 
zobecňovat. Vždy se jedná o vzájemný 
vztah žák-učitel. Každý učitel je jiný 
a stejně tak žáci. Pokud najdou společ-
nou řeč, může to být vztah vzájemné 
úcty a přátelství na celý život. Jsme 
rádi, že takové žáky máme. ¾

(red)

POHLED ZVENČÍ
Jaké by byly Zdechovice bez základní školy? Co škola přináší a my si to možná ani 
neuvědomujeme? 

O dost prázdnější. Zdechovická zá-
kladní škola je totiž vše, jenom ne klasický 
vzorek toho, co si většina představí pod 
hlavičkou „ZŠ“. Osobní zkušenost je na-
prosto nepřenositelná. Až s delším časo-
vým odstupem jsem si začal uvědomovat 
jeden aspekt, který pokládám za zásadní. 
Mám pocit, že cílem tu není vychovávat 
pouze kvalitní žáky, ale především kvalitní 
osobnosti. ZŠ Zdechovice se zkrátka vy-
dala vlastním směrem. Někdo tento směr 
může hodnotit kladně, někdo negativně, 
pravdou ale zůstává, že naše škola vnitř-
ně formovala desítky dětí, některým dost 
možná změnila život a většině se stala na 
několik let druhým domovem. I když už 
patřím mezi „starší odchovance“, tak se 
stále moc rád vracím. Ke kulatému výročí 
bych rád popřál lidem, co ve škole a ško-
lou žijí, nejen hodně sil a radosti, ale i tro-
chu času se zastavit, zavzpomínat, a uvě-
domit si, co se vám za těch 30 let podařilo 
vybudovat. 

Aleš Kupka, bývalý žák

Zdechovická škola pro mě předsta-
vuje ideální kombinaci kvalitního vzdě-
lávání, sportovních aktivit a kulturního 
přehledu. Především ale oceňuji rodin-
nou atmosféru, která z jinak běžné insti-
tuce dělá místo, kam děti chodí s radostí. 
A za to jsem nesmírně vděčná. 

Tereza Klymčiw, maminka

Kromě základní věci, a to je učení 
dětí, přináší polovinu kulturního vyžití ve 
vesnici. Tvoří spoustu akcí v obci. Škola 
je naší vizitkou. Kamkoliv přijdu, tak vědí, 
že máme zámek, že máme skvělou školu 
a šikovného pana ředitele. Každá pořád-
ná vesnice by základní školu měla mít.

Radomír Stříška, starosta obce

Foto k tématu: archiv Školy Zdechovice a Obce Zdechovice

Znovuotevření zdechovické školy

Život školy můžete 
sledovat na jejím webu: 
www.skolazdechovice.cz

Foto: archiv obce
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA NA VSI, I TAM LZE NALÉZT 
PRAVÝ POKLAD.

Školní budově je tedy letos již úcty-
hodných 137 let. Je nasnadě, že jí prošlo 
mnoho pedagogů, za všechny uveďme 
třeba pana řídícího Marboe a výbornou 
učitelku paní Marii Koženou. Žáků, kteří se 
stali v naší malotřídce prvňáčky, je několik 
tisíc. V roce 1928 se jím podle dochova-
ných vysvědčení stal i můj táta Josef.

Pak přišla doba, kdy nastal stav „ne-
máme dost dětí“. „Vrchnosti“ se moc 
dlouho vzdorovat nedalo a škola byla 
uzavřena na neurčito. Obec až po roce 
1990 získala zajímavé příjmy do obec-
ní pokladny, a tak bylo možno uvažovat 
o znovuotevření základní školy. Díky vel-
kému patriotovi panu Mgr. Janu Mazalovi 
a jeho manželce Haně se obci skoro zá-
zračně a ve správnou dobu naskytl zá-
klad pedagogického sboru.

Budova byla uvnitř upravena pro 
pobyt a výuku postupně až padesáti 
dětí a před třiceti lety byla škola znovu 
a slavnostně obnovena. Od té doby ško-
la JEDE. Ta velká písmena vyjadřují můj 
obdiv k tomu, co mohou zanícení učitelé 
pro děti vytvořit. Letos jsme tedy oslavili 
výročí znovuotevření. Této slávě před-
cházelo spoustu práce pedagogů, dětí 
i obce. Budova dostala nové zateplení, 
plynové topení, různé instalace i nové 
podlahy. V podkroví vzniknul nový klima-
tizovaný ateliér s koutem pro hrnčířský 
kruh a pec, jako dobrá se ukázala i dvě 
jeviště pro vystoupení žáků. ¾

Robert Chutic
Zastupitel a bývalý starosta obce

(redakčně kráceno)

NAŠI NOVÍ, NEJMENŠÍ 
SOUSEDÉ:
–  SOFIE , SEBASTIAN, 

LUDVÍK, MATYÁŠ 
Dne 11. května letošního roku obec 
přivítala své čtyři nové občánky, kteří 
se narodili v nedávné době. Přejeme 
jim i jejich rodičům hodně štěstí ve 
společném životě. ¾

Foto: archiv OÚFoto: M. Rambousek26 27
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Zdechovičtí hasiči mají 
novou dodávku a dron

Naše jednotka dobrovolných hasičů 
disponuje od začátku tohoto roku novým 
automobilem Volkswagen Transporter 
6.1 Kombi. Dodala ho firma KO-
BIT – THZ Slatiňany. Vůz nahradí 
dosluhující velitelský automobil 
Volkswagen T5, který byl v naší 
jednotce skoro 20let.

Nákup byl dofinancován 
z rozpočtu obce a vyšel na 
přibližně 1,5 milionu korun. 
Většinu částky se ale podařilo 
získat ze státní a krajské dotace, 
darem od SEV.EN a.s. Elektrárny 
Chvaletice a prodejem starého VW. Vůz 
již má za sebou mnoho letošních výjezdů 
a jsme s ním naprosto spokojeni. Zlepši-
ly se jízdní vlastnosti, komfort, a hlavně 
bezpečnost hasičů.

Do vybavení jednotky byl pořízen 
i další velký pomocník, dron s termo-
vizní kamerou DJI Mavic 2 Enterprise. 
Dron může být podle potřeby dovybaven 
světlomety, reproduktorem, záblesko-

vým světlem nebo vypouštěčem apod. 
Ve vzduchu vydrží asi třicet minut. Maxi-
mální rychlostí až 80 km/h uletí na jednu 
baterii cca 9 km.

Díky termokameře se s ním dají dobře 
dohledat skrytá ohniska požárů, lidé, zví-
řata, předměty, a to i za snížené viditel-
nosti. Výborně slouží k průzkumu situace 
na místě zásahu ve špatně přístupných 

místech. V lesích, na skládce, na vysokých 
střechách apod. Samozřejmostí je poříze-
ní fotek, videozáznamu, nebo živý přenos 
na jiné zařízení, např. mobil. Cena dronu 
byla 77 tisíc korun a celou částku uhradi-
la firma SEV.EN a.s. Elektrárny Chvaletice 
jako dar sboru. Děkujeme. ¾

Michal Rambousek
velitel SDH Zdechovice

Naše jednotka dobrovolných hasičů 
disponuje od začátku tohoto roku novým 
automobilem Volkswagen Transporter 
6.1 Kombi. Dodala ho firma KO-
BIT – THZ Slatiňany. Vůz nahradí 
dosluhující velitelský automobil 
Volkswagen T5, který byl v naší 

Nákup byl dofinancován 
z rozpočtu obce a vyšel na 
přibližně 1,5 milionu korun. 
Většinu částky se ale podařilo 
získat ze státní a krajské dotace, 
darem od SEV.EN a.s. Elektrárny 

Foto: archiv SDH28 29
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Rozezpívaný
Kovbojský den

Je sobota 11. června 2022. Kato-
vec, který tolik znamená pro všechny 
spytovické kovboje a jejich kamarády, 
opět žije. Koná se zde již 35. ročník přá-
telského setkání v přírodě, které se od 
svých prvopočátků nazývá pořád stejně 
– Kovbojský den. Je krásné letní počasí 
a většina přítomných má ve tvářích spo-
kojený výraz, z očí jim vyzařuje dobrá 

nálada a někteří mají na rtech úsměv. 
Není divu. Před chvílí byly zakončeny od-
polední soutěže, při nich nebyla o veselé 
okamžiky nouze. Kolik srandy se dá zažít 
při házení šiškami, chytání syrových va-
jíček či chůzi na chůdách. Výsledky byly 
sečteny, podtrženy, vítězové dostali za-
slouženou odměnu. Teď se již po Katovci 
linou tóny známých trampských a coun-

try písniček. Kovbojský den navštívili milí 
hosté, hudební skupina Trenkie Dlouhán 
z Přelouče, mnoho přítomných si notuje 

s nimi. Až kapela dohraje, ně-
kteří půjdou domů, ale hodně 

jich zůstane. Sesednou se 
kolem táboráku a budou 

hrát a zpívat dál. Dokud 
je nepřemůže únava. 

A pak hrstka kama-
rádů na Katovci pře-
spí. Jen tak, u ohýn-
ku, pod širákem. ¾

Milan Potměšil
šerif Kovbojského klubu

Foto: Milan Potměšil

Kovbojský den
Je sobota 11. června 2022. Kato- nálada a někteří mají na rtech úsměv. 
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nálada a někteří mají na rtech úsměv. 
Není divu. Před chvílí byly zakončeny od-
polední soutěže, při nich nebyla o veselé 
okamžiky nouze. Kolik srandy se dá zažít 
při házení šiškami, chytání syrových va-
jíček či chůzi na chůdách. Výsledky byly 
sečteny, podtrženy, vítězové dostali za-
slouženou odměnu. Teď se již po Katovci 
linou tóny známých trampských a coun-

z Přelouče, mnoho přítomných si notuje 
s nimi. Až kapela dohraje, ně-

kteří půjdou domů, ale hodně 
jich zůstane. Sesednou se 

kolem táboráku a budou 
hrát a zpívat dál. Dokud 

je nepřemůže únava. 
A pak hrstka kama-
rádů na Katovci pře-
spí. Jen tak, u ohýn-
ku, pod širákem. 

šerif Kovbojského klubu
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V únoru to byl 12 km pěší zimní výš-
lap do okolí po stopách známého běhu 
BLAME. 

V dubnu jsme uspořádaly pro děti 
karneval, vyzdobily jsme sál, připravily 
pro ně dárečky a pamlsky. Sešlo se na 
čtyřicet dětí. 10. dubna jsme vyrazily za 
kulturou do Prahy na muzikál „Láska ne-
beská“ - zamilovaná duchařská komedie 
s nejznámějšími hity Waldemara Matuš-
ky. Vlakem jsme vyjely již ráno, abychom 
některým z nás dopřály podívat se ke 
hrobu Karla Gotta a Evy Pilarové. Ná-
vštěvu hřbitova na Malvazinkách jsme 
spojily s náročnějším výstupem, ale za to 
krásným pohledem na výběh koní Pře-
valského a vyhlídkou na Prahu. 

Dlouho jsme nebyly společně na cyklo-
výletě. Až letos v květnu. Zvolily jsme směr 
Choltice, dále do Svinčan, k hezké roz-
hledně Barborce v obci Horní Raškovice. 
Také jsme uskutečnily pěší výlet z vlakové 
zastávky Opočínek pěšky ke Kokešovské 
studánce svaté Anny. Místní věří, že její 
voda je kvalitní a léčivá. Také si opravdu 
někteří lidé pro vodu jezdí. Poblíž studánky 
je postavena kaple. Obojí je krásně udržo-
vané. Pokračovaly jsme naučnou stezkou 
„Meandry struhy“, okolo kostela a hřbitova 
Lepějovice až do Přelouče. Ani mnozí neví-
me, co se v našem okolí nachází. 

Větší akcí byl červnový víkend v Adr-
špašsko-teplických skalách, kde nás do-
provodilo několik mužů. Po tři dny jsme 
vyráželi do přírodní rezervace plné vyso-
kých skalních útvarů s krásnými výhle-
dy na krajinu. Trasy byly místy opravdu 
náročné, úzké průlezy, stoupání, mokré 
kořeny stromů. Na zpáteční cestě jsme 
nemohli vynechat zastávku na Kuksu. ¾

Štěpánka Kočová

Klub žen:  
Daří se nám vracet 
ke kultuře i sportu

 Na jednom z cyklovýletů po okolíJarní dětský karneval  Výlet do Adršpachu
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Foto: S. Borovičková

s p o l k y  a  o r g a n i z a c e

Čas běží jako voda, o tom bychom ze-
jména my, členky Klubu důchodců, moh-
ly hodně vyprávět. Zdá se to jako včera, 
ale bylo to už v dubnu, kdy jsme se byly 
zase nadýchat solného vzduchu v jes-
kyni v Třemošnici. V dubnu jsme taky 
pomáhaly s úklidem obce, prošly jsme 
kolem rybníků, a pak jsme se po dobře 
odvedené práci stavily na občerstvení 
v kiosku u rybářů. Taky jsme se věno-
valy kultuře, navštívily jsme Klicperovo 
divadlo v Hradci Králové, představení 
Doma, jsem zlato! Hlavní roli ztvárni-
la Lucie Andělová, za perfektní výkon si 
zasloužila i vysloužila velký potlesk. Moc 
se nám to líbilo a doporučujeme všem 
čtenářům návštěvu tohoto představení.  

Klub důchodců  KD

  Den úcty ke stáří
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Další pěkný zážitek jsme měly při ná-
vštěvě zámku na Kačině, kde nás se 
zajímavým výkladem prováděl náš 
bývalý pan starosta Robert Chutic. 
Taky jsme se byly podívat na otevření 
ateliéru pana Dvořáčka. Je dobře, že 
prostory fary takto ožily a mají smy-
sluplné využití. Také děkujeme obci 
za uspořádání setkání důchodců při 
hudbě a občerstvení v parku. A pocho-
pitelně kromě všech těchto aktivit se 
pravidelně setkáváme ve Zdechovicích 
v klubu a ve Spytovicích v novém spo-
lečenském domě. Pokud máte zájem, 
můžete rozšířit naše řady, budete sr-
dečně vítáni. ¾

Za Klub důchodců  
 Sonja Borovičková

 Na Kačině Na faře  Posezení v Klubu V Třemošnici  V divadle
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Více než 80 let oslavili tito spoluobčané:

• Ludmila Volná - 88 let  • Václav Benda   - 85 let 

• Renargina Platonova   - 89 let • Maria Semjonova   - 85 let 

• Jiřina Volná   - 82 let  

Všem oslavencům přejeme ještě hodně let  
prožitých ve zdraví a spokojenosti.

Za Zdechovice Lída Hloušková a Jarmila Chalupníková, 
za Spytovice Vlasta Formanová a Eva Obrgriesová

Iva Flégrová 
Paní Iva Flégrová oslavila 75 let.
Před 50ti lety se přivdala do Spytovic. Pracovala jako geodetka, převážně na elek-
trárnách. V důchodu pak jako lesní dělnice.
V současnosti si užívá, jak sama říká, „nicnedělání“.

Jiří Kupka 
Pohodový, spokojený důchodce pan Jiří Kupka 
má 75 let.
Spolu s manželkou si užívají důchodu 
a hezkého bydlení v novém domku.
Starosti firmy již přenechali mladým. 

Ludmila Hloušková 
Paní Ludmila Hloušková oslavila  v kruhu své 
velké rodiny 75 let. Je stále aktivní. Ráda vaří, 

peče. Účastní se a pomáhá  
při různých akcích obce. 

Dagmar Kárníková 
Paní Dagmar Kárníková oslavila v dubnu 
70tiny. Pochází z Pardubic.
V roce 1978 se přivdala do Zdechovic.
Pracovala jako radiotechnik u hasičského 
sboru. S manželem vychovali 2 děti. 

Významná jubilea našich spoluobčanů
g r a t u l u j e m e g r a t u l u j e m e
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Foto: T. Rondzík

F E S T I V A L
Zdechovický festival 2022: divadlo v pátek nám spláchla bouřka, v sobotu již bylo krásně.



F E S T I V A L
Zdechovický festival letos opět naplno…
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Děkujeme za Váš hlas!

ZDE JSME DOMA
sdružení nezávislých kandidátů

kandidátka č.

Vážení a milí spoluobčané,
naše volební sdružení opět vstupuje do voleb, 
tentokrát v roli obhájců ve vedení obce. 
Představujeme vám známé i nové tváře kolegů, 
kteří jsou připraveni obětovat svůj čas pro rozvoj 
obce. Rádi bychom od Vás získali pro příští roky 
silný mandát, abychom mohli navázat a pokračovat 
v započatých projektech.

kandidátka č.

1
1. Radomír Stříška
 starosta obce, technik 
 56 let

6. Tereza Hloušková
 nákupčí
 25 let

7. Mgr. Hana Čeřovská
 učitelka
 62 let

8. Ing. Bohuslav Nejerál
  elektrotech. inženýr 
 63 let

9. Michal Rambousek
 hasič
 45 let

2. BcA. Tomáš Rondzík
 grafi k 
 48 let

3. Ing. Miloš Sotona
 stavební přípravář
 57 let

4. Jakub Anděl
 novinář
 37 let

5. Ing. Petra Schuchová
 zahradní architektka
 31 let

•   Umíme čerpat dotace. Ušetřili jsme již 
13,5 milionu Kč z rozpočtu.
Budeme pokračovat - Požádáme o dotace 
na cyklostezku, školku, kostel, zámek 
i opravu dalších komunikací.

•  Opravujeme památky a vracíme jim život.
Budeme pokračovat - Dokončíme pivovar, 
využití pro faru jsme našli, naši péči si teď 
zaslouží kostel a zámek.

•   Zklidňujeme dopravu a zlepšujeme 
infrastrukturu v obci.
Budeme pokračovat - Projektujeme 
cyklostezku Zdechovice-Spytovice, 
zasadíme se o další zklidnění na silnici I/2 
včetně místa pro bezpečné přecházení 
u sídliště Ovčín.

• Lákáme mladé rodiny.
  Budeme pokračovat - Zajistíme nové 

prostory a více míst v mateřské škole, 
připravujeme parcely na stavbu rodinných 
domů, vysazujeme novou zeleň v obci.

• Nenecháme vás na holičkách.
  Každý občan si musí být jistý, že mu obec 

pomůže nalézt cestu z těžké životní situace.
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…včetně hudební produkce pro nejmenší i dospěláky
F E S T I V A L



     „Náš domov”

Vážení spoluobčané,
dovolujeme si Vám představit kandidáty do zastupitelstva obcí
v komunálních volbách v roce 2022 za volební stranu 

Robert Forman         Vývojový technik
Bc. Michal Kaňuka     Vedoucí IT oddělení
Lukáš Smolík            Stavební technik
Petr Smetana           Operátor 
Michal Forst             Strojník energetiky
Vladimíra Nohejlová Důchodkyně
Valerie Vanišová        Švadlena
Květoslava Brůnová  Důchodkyně
Ing. Robert Chutic    Autorizovaný stavební inženýr

Naše cíle:
   Zvýšení bezpečnosti v našich obcích - silniční doprava.
    Nové a odpovídající zázemí pro mateřskou školku.
    Realizace oprav zámku a plán jeho využití.
    Vybudování nových sportovišť a dětských hřišť.
    Podpora mládeže, sportu, klubů a spolků.
    Kostel ve Zdechovicích – zajistit podmínky pro opravu 
    (případně i převedení do majetku obce).
    Umožnění výstavby dobíjecí stanice pro elektromobilitu (kola, auta).
    Maximální využití dotačních programů.

Dokončit započaté stavební práce.
Např. Cyklostezka mezi obcemi.
         Oprava a úprava místních komunikací.

Vážení a milí přátelé.
Děkujeme Vám, že jste se věnovali přečtení našich názorů a 
návrhů. Přejeme Vám hodně životního elánu i zdraví 
a těšíme se na Vaše rozhodnutí.



Oči návštěvníků zámeckého parku 
letos upoutal krásný letničkový 
záhon. Více se dočtete uvnitř čísla. 

Foto Z. Rondzíková


